
Миколаївська міська рада

Виконавчий комітет
Миколаївська міська рада

Протокол

від 10.12.2024 №6

Миколаїв

Засідання Ради з питань внутрішньо переміщених осіб у 
Миколаївській міській територіальній громаді

Члени Ради з питань ВПО: Погорела Альона, Покотило Юлія, Рудя Любов, 
Сітнік Світлана, Снеткова Анна, Войтовський Сергій, Василенко Сергій, Гладун 
Олеся, Скопенко Надія, Заріцька Ольга, Радченко Тетяна, Звягінцева Анастасія, 
Андреева Олена, Зайцева Лариса, Велика Анастасія, Гасан Валерій, Тимошенко 
Володимир, Шинкарук Олена, Каплій Олена.

Відсутні члени Ради з питань ВПО: Бережник Микола, Лиса Наталя, Бакай 
Лілія, Кузьміна Оксана.

Запрошені: Анатолій Петров - заступник міського голови, Бабін Анатолій - 
начальник відділу управління охорони здоров’я Миколаївської міської ради, Ірина 
Власенко -

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:

1. Вступне слово заступника міського голови - Анатолія Петрова.
2. Звіт за результатами моніторингового дослідження місцевих політик і 

програм соціального захисту населення, зокрема внутрішньо переміщених осіб 
Миколаївської міської територіальної громади.

Доповідач: Олена Каплій - член Ради з питань ВПО, регіональна 
координаторка проекту БО «БФ «ССС» у Миколаївській області.

3. Розгляд питання щодо створення робочої групи моніторингу місць 
тимчасового поселення ВПО на території міста.

Доповідач: голова Ради ВПО - Світлана СІТНІК
4. Різне.
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JIo першому питанню порядку денного

СЛУХАЛИ: Анатолія Петрова - заступника міського голови, який 
зазначив, що на сьогоднішній день діяльність Ради ВПО переходить на нові ідеї та 
нові виклики. Зі своєї сторони міська влада постійно в пошуку нових варіантів як 
найбільшої допомоги внутрішньо переміщеним особам, які перебувають у місті.

ВИСТУПИЛИ: Сергій Василенко - член Ради з питань ВПО, директор 
департаменту праці та соціального захисту населення Миколаївської міської ради, 
який зазначив, що на сьогоднішній день у місті Миколаєві статус внутрішньо 
переміщеної особи оформили більше 48 тисяч осіб. Наразі в усіх районних 
управліннях соціальних виплат і компенсацій працюють «Кабінети ВПО», 
спеціалістами управлінь надається вся необхідна допомога внутрішньо 
переміщеним особам. Також, Сергій Михайлович подякував громадським 
організаціям, благодійним фондам у важливій підтримці та допомозі.

ВИРІШИЛИ: Інформацію Анатолія Петрова та Сергія Василенка прийняти 
до відома.

ГОЛОСУВАЛИ: «ЗА» - 19 «ПРОТИ» - 0 «УТРИМАВСЯ» - 0

По другому питанню порядку денного

СЛУХАЛИ: 1 .Каплій Олену, члена Ради ВПО, яка презентувала результати 
моніторингового дослідження місцевих політик і програм соціального захисту 
населення, зокрема внутрішньо переміщених осіб Миколаївської міської 
територіальної громади, Миколаївської області.

Метою дослідження була оцінка наявності, доступності та впливу місцевих 
програм та політик Миколаївської, міської територіальної громади в сфері 
соціального захисту ВПО, а саме виявлення сильних сторін, слабких місць, 
можливостей зацікавлених сторін для поліпшення якості надання соціальної 
підтримки ВПО на місцевому рівні та подолання викликів спричинених 
внутрішнім переміщенням.

Кінцевим результатом моніторингового дослідження є визначення потреб у 
внесенні змін до місцевих цільових програм та інших місцевих нормативно- 
правових актів, напрацювання відповідних рекомендацій щодо можливих шляхів 
їх усунення, що сприятиме підвищенню якості надання соціальної підтримки 
ВПО у Миколаївській міській територіальній громаді, а також визначення потреб 
та проблем, з якими зіштовхуються внутрішньо переміщені особи.

Олена Каплій зазначила, що дослідження має рекомендаційний характер 
щодо оптимізацїї ресурсів, підвищення доступності та ефективності послуг, а 
також забезпечення справедливого, інклюзивного та з врахуванням життєвих 
обставин підходу до задоволення потреб ВПО, сприяючи їх соціальній 
адаптацїї/інтеграції та покращенню якості життя.

За результатами проведеного моніторингу та оцінки документів було 
напрацювано відповідні рекомендації стосовно внесення змін та доповнень до



діючих місцевих програм та нормативно-правових актів або 
розробки нових для подальшого їх використання Радою ВПО під час проведення 
адвокаційних кампаній.

Тому, для покращення ситуації з соціальною підтримкою та інтеграцією 
ВПО рекомендовано:

1. Розглянути питання щодо повного або частково звільнення ВПО від 
сплати адміністративних послуг за виготовлення паспортів, оскільки багато хто 
втрачає документи під час евакуації і в контексті ситуації немає фінансової 
можливості для відновлення втрачених документів.

2. Продовжити роботу щодо пошуку додаткових джерел фінансування 
програм, які забезпечують соціальні, житлові гарантії ВПО, зокрема через участь 
у грантових конкурсах для залучення коштів в громаду.

3. Розробити місцеву цільову комплексну програму «Підтримки внутрішньо 
переміщених осіб», в якій передбачити:

у місцевому бюджеті та за рахунок донорів кошти на лікування та 
підтримку здоров'я ВПО;

питання щодо забезпечення житлом внутрішньо переміщених осіб, 
соціальних гарантій, працевлаштування, тощо;

можливість придбання житла для сімей ВПО, члени яких загинули в 
результаті збройного конфлікту;

- будівництво житла для ВПО у співпраці з донорами, владою і власниками 
ділянок, де вже є затверджені проекти;

виділення коштів ВПО на оплату оренди та комунальні послуги 
орендованого житла;

безкоштовні послуги для ВПО з пошуку нерухомості у довготривалу 
оренду.

4. При підготовці проектів місцевих програм та інших нормативно-правових 
актів долучати до їх розроблення та погодження представників з числа членів 
Ради з питань ВПО при Миколаївській міській раді.

5. З метою посилення соціального захисту ВПО переглянути зміст чинних 
місцевих цільових програм, передбачити відповідні заходи, спрямовані на 
підтримку ВПО, зокрема в частині фінансування (на виконання Стратегії 
державної політики щодо внутрішнього переміщення на період до 2025 року, 
затвердженої Розпорядженням КМУ від 07.04.2023 № 312-р).

6. З метою інформування ВПО про їхні права, законні інтереси та додаткові 
гарантії й надалі підтримувати в актуальному стані інформацію для ВПО на сайті 
громади.

7. З огляду на вищезазначене, рекомендовано внести зміни до заходів щодо 
виконання Програми та ухвалити відповідні рішення.
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ВИСТУПИЛИ: Скопенко Надія - заступник голови Ради з питань ВПО, 
яка надала інформацію щодо виконання за 10 місяців 2024 року Заходів щодо 
соціальної підтримки, адаптації та інтеграції внутрішньо переміщених осіб у місті 
Миколаєві на 2023-2025 роки, затверджених рішенням виконавчого комітету 
Миколаївської міської ради від 09.08.2023 № 598. Пані Надія зазначила, що 
загальна інформація по виконанню Заходів розміщена на сайті департаменту 
праці та соціального захисту населення Миколаївської міської ради, що при 
опрацюванні даних, які надали виконавці Заходів, а саме управління освіти, 
управління охорони здоров’я, відділ обліку та розподілу житла, міський 
територіальний центр соціального обслуговування (надання соціальних послуг), 
департамент праці та соціального захисту населення, департамент архітектури, 
управління культури та охорони культурної спадщини є змістовною та корисною. 
Дана інформація містить обґрунтовані відповіді та відповідні цифри, про що 
можна зробити висновок, що міська влада робить усі можливі Заходи щодо 
надання максимально можливих послуг для внутрішньо переміщених осіб.

ВИСТУПИЛИ: Тетяна Радченко - секретар Ради ВПО, начальник відділу з 
організації надання соціальних послуг, яка відмітила, що внутрішньо переміщені 
особи, які отримали статус на території Миколаївської міської громади мають 
право отримувати усі соціальні послуги, які надаються комунальними установами 
Миколаївської міської ради.

В обговорені моніторингового звіту прийняли участь усі члени Ради ВПО.

ВИРІШИЛИ: Інформацію щодо наявних рекомендацій прийняти до відома 
та врахувати винесені зауваження у подальшій роботі. Також, прийняти, як 
рекомендацію питання проведення засідання Ради з питань ВПО не рідше ніж 1 
раз на квартал.

ГОЛОСУВАЛИ: «ЗА» - 19 «ПРОТИ» - 0 «УТРИМАВСЯ» - 0

По третьому питанню порядку денного

СЛУХАЛИ: Світлану Сітнік - голову Ради з питань ВПО, яка зазначила, 
що на сьогоднішній день є нагальна потреба у забезпеченні житлом внутрішньо 
переміщених осіб та запропонувала створити робочу групу щодо моніторингу 
соціального житла для внутрішньо переміщених осіб, відкритого на території 
міста, а саме: по вул. Театральній,29, вул. Чайковського та вул. Георгія Гонгадзе. 
Пані Світлана зауважила, що необхідно також, створити такі робочі групи по всім 
напрямкам, які затверджені Стратегією та Планом діяльності Ради ВПО. Також, 
пані Світлана запропонувала звернутися до міської влади з питанням надання 
інформації, щодо порядку та оформлення документів для постановки на чергу, на 
соціальне житло внутрішньо переміщених осіб, оскільки внутрішньо 
переміщеним особам приходиться сплачувати кошти за необхідні документи. 
Також, Світлана Василівна запропонувала звернутися до гуманітарного Хабу для 
переселенців з Херсонщини щодо співпраці та взаємодії у питанні 
інформування щодо послуг, які надаються для ВПО у м. Миколаєві.



5

ВИСТУПИЛИ: Сергій Войтовський - член Ради з питань ВПО,
який порушив нагальне питання щодо звільнення від сплати (повної або 
часткової) за виготовлення втрачених під час евакуації та внаслідок ворожих 
обстрілів, та руйнувань житла документів, зокрема внутрішнього паспорту 
громадянина України внутрішньо переміщеним особам та тим, хто постраждав 
внаслідок війни, оскільки в контексті ситуації, у таких людей тимчасово відсутня 
фінансова можливість для їх відновлення та запропонував звернутися з цим 
питанням до міської влади.

ВИРІШИЛИ: Інформацію Світлани Сітнік та Сергія Войтовського 
прийняти до відома. Секретарю Ради з питань ВПО Тетяні Радченко підготувати 
листа та направити на управління апарату ради Миколаївської міської ради щодо 
розгляду питання звільнення від сплати (повної або часткової) за виготовлення 
втрачених під час евакуації та внаслідок ворожих обстрілів, та руйнувань житла 
документів, зокрема внутрішнього паспорту громадянина України внутрішньо 
переміщеним особам та тим, хто постраждав внаслідок війни.

ГОЛОСУВАЛИ: «ЗА» - 19 «ПРОТИ» - 0 «УТРИМАВСЯ» - 0

Секретар Ради з питань ВПО

Голова Ради з питань ВПО Світлана СІТНІК

Тетяна РАДЧЕНКО


